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Vážení a milí čtenáři, 

je za námi polovina prázdnin, a přestože i ten letošní první půlrok byl hodně 
netradiční, v těchto dnech vrcholí přípravy na hody. Doufám, že i letos částečně místní 
a částečně „přespolní“ stárky a stárci svými zpěvy a tanečky oživí tradiční šaratické hody, 
které v hojném počtu podpoříte svojí účastí i Vy. 

Minulý týden ve čtvrtek jsme byli domluvení s paní starostkou obce Hrušky 
u Břeclavi, že jí přijedeme osobně předat finanční dar od našich občanů. Téměř celý měsíc 
jsme se totiž domlouvali, kdy budou mít ve svém hektickém programu alespoň chvilku 
času na krátké setkání, abychom mohli tlumočit sdělení, že i v Šaraticích jsou lidé, kterým 
jejich osud není lhostejný. Mimo fyzické pomoci, kterou kromě dalších šaratických 
dobrovolníků zaštítili i členové SDH Šaratice, jsme tedy při této krátké návštěvě předali 
finanční dar vybraný při koncertu Karla Gotta Revival Morava v Šaraticích (bezmála 
60 tis. Kč) a k tomu jsme pochopitelně přidali ještě peníze od dalších našich občanů, kteří 
přispěli do pokladničky v kanceláři OÚ. Přidal jsem ještě dalších „pár drobných“ 
a zarovnal předávanou částku na rovných 96.000 Kč. Kromě toho jsme předali informaci, 
že Zastupitelstvo obce rozhodlo uvolnit z našeho rozpočtu dalších 100 tis. Kč, které jsme 
rozeslali na obcemi zřízené transparentní účty. Mám vyřídit velké díky všem dárcům 
a také pozvání, abychom se přijeli někdy podívat, jak se jim podaří dát obec zase „do 
kupy“. Mezitím se můžeme samozřejmě stále hlásit jako dobrovolníci a pomoci fyzicky. 
Jak jsme se mohli přesvědčit na vlastní oči, práce je a bude ještě hodně… 

Na posledním jednání našeho zastupitelstva, kdy jsme opakovaně více jak hodinu 
diskutovali na předem avizované téma „obecní chodníky“, jsem si ale uvědomil, jak těžký 
úkol čeká zastupitele tornádem postižených obcí. Ať trochu osvětlím své myšlenkové 
pochody: Každý náš zastupitel za sebe předem označil tři úseky chodníků, které bychom 
měli opravit v první etapě i za cenu, že už nebudeme čekat na dotaci a zaplatíme to „ze 
svého“. Z většiny předaných návrhů bylo ale patrné, jak těžké je oprostit se od vlastních 
potřeb a podívat se na ten problém z nadhledu a tedy z pohledu skutečně obecného 
prospěchu. Vymyslet a nastavit všeobecná pravidla je totiž na práci představitelů obcí asi 
to nejsložitější. Může to být komplikované i u takových maličkostí, jako je pořadí sečení 
trávy, údržby veřejných prostranství, odmetání sněhu, rozsah opravy místní komunikace 
nebo chodníku apod. A teď zpět do postižených obcí: Každá obec získala z různých zdrojů 
desítky nebo i stovky miliónů korun, které bude rozdělovat mezi své občany. Málokdo si 
ale uvědomuje, jak moc složitý úkol před sebou mají starostové i všichni zastupitelé. 
Takové přerozdělování „obecních“ peněz… Jak mám informace potvrzené i panem 
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Grolichem, hejtmanem Jihomoravského kraje, souběžně se zajišťováním likvidace 
následků tornáda a s prvními penězi na transparentních účtech se usilovně řeší i pravidla 
pro jejich spravedlivé rozdělení. On se totiž potom každý podnět od kohokoliv z „Horní 
Dolní“ při takovém objemu peněz může (a zřejmě i bude) prošetřovat jako trestný čin 
zneužití pravomoci veřejného činitele. Takže pokud někdo napíše, že byl možná 
zvýhodněný nějaký „Pepa“, který chodí jednou za týden s některým zastupitelem nebo 
dokonce přímo se starostou např. na kuželky, malér je hned na stole. Pokud tyto obce 
a jejich zastupitelé úspěšně zvládnou i tato úskalí, hluboce před nimi smekám. A pokud se 
mezi nimi najdou takoví, kteří budou i po těchto zkušenostech za rok do ZO kandidovat 
znovu, mají můj další obdiv.   

Na závěr, kromě obvyklého poděkování Vám všem za všechno dobré, co děláte pro 
naši obec, připojuji zvláštní poděkování panu Hájkovi za práci, kterou odváděl jako 
správce hřbitova. Ze zdravotních důvodů se jí ale musel vzdát a požádal mě, abych našel 
nějakého nástupce. Měl na to sice sjednanou dohodu o provedení práce na 
20 hodin/měsíc, ale vím, že tuto funkci prováděl zodpovědně a svědomitě podobně jako 
jeho předchůdci i nad tento rámec. Takže ještě jednou děkuji a přeji hodně zdraví.  

A na úplný závěr přeji Vám všem, aby Vás elán a optimismus doprovázel 
i v nadcházejících dnech. Užívejte si plnými doušky zbývající prázdninové a dovolenkové 
dny. 

Karel Kalouda 
 

CO PROJEDNÁVALO ZASTUPITELSTVO 

Do uzávěrky tohoto Obecního zpravodaje se Zastupitelstvo sešlo celkem třikrát 
a projednávalo se následující: 

• Informace o plánované výstavbě MŠ Slunná – dotace byla Ministerstvem financí přislíbena. 
Z toho vyplývá závazek obce prostavět 20 mil. do konce roku 2021 a kolaudaci do srpna 2022. 
Aktuálně probíhá proces výběru dodavatel stavby – v pátek 6. 8. 2021 v 10.00 hod je (nebo spíš 
byl) poslední termín pro podání nabídky a následně budou nabídky otevřené, o týden později 
bude zřejmě definitivně potvrzený výběr dodavatele a po uplynutí zákonem dané lhůty pro 
podání námitek může být nejdříve na konci srpna podepsaná smlouva a formálně předané 
staveniště. 

• Poskytnutí 100 tis. Kč z rozpočtu obce Šaratic na pořízení notebooků pro studenty vč. 
příslušenství k nezbytnému provozu – tímto se vyřeší situace s nedostatkem míst pro nové žáky 
v ZŠ, protože se díky této investici do nového mobilního vybavení uvolní učebna informatiky pro 
běžnou výuku. Sousední obce na tuto akci také přispějí, a to formou finančního daru poskytnutého 
přímo na účet školy. Ředitelka ZŠ Šaratice zároveň informovala zastupitelstvo, že má v plánu 
alespoň částečně revitalizovat dětské hřiště za školou v rozsahu, které jí umožní vlastní finanční 
zdroje školy.  

• Schválení poskytnutí finančního příspěvku pro TJ Šaratice na novou výsadbu trávníku. 
Projekt na nový trávník byl financován z dotace JmK. Projekt se však v souvislosti s růstem 
nákladů během realizace prodražil. Zastupitelstvo si váží soustavné péče o mladé fotbalisty, proto 
poskytne na dofinancování tohoto projektu požadovanou částku – 30 tis. Kč. 

• Informace o plánovaných opravách chodníků v obci – vzhledem k havarijnímu stavu 
chodníků v obci a s přihlédnutím k tomu, že je dotace na jejich opravu zatím v nedohlednu, se 
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zastupitelstvo shodlo, že budou postupně opravovány nejhorší úseky. Prioritně byly vybrány 
zatím dva úseky, a to v ul. Nová – od RD Zelených až po RD M. Silnicy, v ul. Dvorek a na ul. Malá 
Amerika se bude pokračovat od RD Jiráskových až po most přes Litavu, aby v těchto velmi 
frekventovaných ulicích, kde je navíc umístěný chodník v těsné blízkosti vozovky, byl alespoň po 
jedné straně chodník v pořádku. Realizace opravy chodníku naproti stávající Mateřské školy je 
problematičtější a nákladnější, protože se zde podle schváleného projektu počítá i s podélným 
automobilovým stáním pro potřeby MŠ, není tolik frekventovaný a hlavně není hned vedle 
vozovky. Proto se přistoupilo alespoň k variantě nového chodníku na protější straně.  Vzhledem k 
finanční náročnosti budování nových chodníků zatím plánujeme postupné opravy a budování 
chodníků v obci. Pokud by si občané chtěli chodník před svým domem opravit svépomocí, mohou 
si po dohodě zdarma od obce vyzvednout materiál k pokládce. Samozřejmě, že se budeme i dále 
snažit o dotace použitelné pro tento druh staveb a finanční náročnost pro obecní rozpočet tak 
snížit.  

• Schválení nové smlouvy o smlouvě budoucí pro VIVO  CONNECTION, spol. s r.o., na 
položení nového kabelu, který bude sloužit v tomto regionu pro nové a hlavně rychlejší 
internetové připojení. 

• Schválení žádosti římskokatolické farnosti Šaratice o udělení občanství in memoriam pro 
pátera Antonína Láníka. 

• Schválení a realizace opravy povrchu komunikace za školou v ceně 335 tis. Kč (dnes již 
hotovo). 

• Obec vyčlenila ze svého rozpočtu příspěvek ve výši 100 tis. Kč pro obce zasažené 
tornádem. Zároveň p. starosta Kalouda osobně pí starostce Hrušek na Břeclavsku dne 29. 7. 2021 
předal výtěžek ve výši 96 tis. Kč z koncertu pořádaného Kulturním výborem Šaratice a z příspěvků 
z obecní sbírky našich občanů. 

•  Z důvodu nové výstavby u fotbalového hřiště požaduje stavební úřad po stavebnících 
vybudování nové komunikace vč. veřejného osvětlení. Obec se zavázala do r. 2025 tuto 
komunikaci za finančního přispění současných i budoucích stavebníků vybudovat, aby podpořila 
výstavbu nových RD v Šaraticích.  

Různé:   

o od 1. 5. 2021 se z důvodu zvýšení inflace navýšilo stočné na 45 Kč/m3 vody + 10 % DPH; 

o řeší se možnost realizace pamětní desky významnému občanovi Šaratic sochaři Václavu 
Kyselkovi, který by se letos v červnu dožil 100 let; 

o návrh na opravu schodů a přilehlých vstupních prostor před OÚ; 

o obec Šaratice získala prostřednictvím neziskové organizace Sázíme stromy finance na 
výsadbu 100 ovocných stromů za Kopečkem. V listopadu 2021 zde tak vznikne nová vycházková 
zóna. Investor by měl zajistit i samotnou výsadbu. Pokud by se však někdo z občanů chtěl do této 
akce zapojit, dejte, prosím, vědět Haně Rozkopalové na tel. 724 706 180 nebo na e-mail 
hanka.janackova@email.cz; 

o v obci stále chybí obecní zaměstnanci. Hledáme nové zaměstnance nebo i brigádníky na 
aktuálně sezónní práce (postřik chodníků, sekání trávy). Zájemci se mohou hlásit na OÚ nebo 
přímo u p. starosty Kaloudy na tel. 725 111 494 nebo na e-mail starosta@saratice.cz. 

Jedná se pouze o výčet nejdůležitějšího, všechny informace z jednání Zastupitelstva jsou 
dostupné na úřední desce vedle OÚ nebo na webových stránkách obce Šaratice zde: 
https://www.saratice.cz/vyhlasky-zakony-a-usneseni-zastupitelstva. 

Rádi se s Vámi setkáme osobně na jednání Zastupitelstva, které se koná zpravidla každou 
poslední středu v měsíci v 19 hodin v obřadní síni OÚ Šaratice. Váš názor nás zajímá. 

Hana Rozkopalová a Karel Kalouda 

https://www.saratice.cz/vyhlasky-zakony-a-usneseni-zastupitelstva
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ZPRÁVY ZE ŠKOLY 

Žáků v naší škole stále přibývá, a tak nikoho nepřekvapí otevření dvou prvních tříd 
v příštím školním roce. K zápisu do 1. třídy, který vzhledem k situaci proběhl elektronicky, se 
přihlásilo 43 žáků, z toho 20 ze Šaratic, 11 z Hostěrádek-Rešova a 12 ze Zbýšova. Přijato bylo 
37 žáků. Třídními učitelkami budou Mgr. Dagmar Matyášová a Mgr. Dagmar Vlachová. 

Starosti dělá našemu zřizovateli zvyšující se počet nastupujících žáků, který překročil 
povolených 30 na jednu třídu. Je proto nezbytné provést úpravy v učebně informatiky tak, aby 
mohla být využita jako kmenová třída.  
 
Vycházející žáci jsou již přijati na střední školy 

V červnu opustí naši školu 30 žáků z 9. ročníku. Na střední školy s maturitou odchází 16 
žáků, z toho 3 na gymnázia a 11 žáků na odborná učiliště. Situace v naší škole sice potvrdila 
stálý zájem žáků o maturitní studijní obory, ale zvyšuje se i zájem o učební obory. Je známou 
pravdou, že ubývá kvalitních řemeslníků, takže i tyto žáky čeká dobrá perspektiva při 
uplatnění na trhu práce. 
  
Květinový den 

Letošní „Květinový den“ se nekonal v tradičním duchu. Právě proto jsme si ve středu 
12. května tuto událost připomněli s dětmi třetí třídy vytvořením kytiček měsíčku lékařského. 
Tyto kytičky ozdobily naši školní zahradu a tím jsme podpořili boj proti nádorovým 
onemocněním. 

   

„Výuka v lavicích“  
Od 12. května jsme se s radostí vrátili do školních lavic a k běžné výuce. Počítače, tablety 

a mobily jsme vyměnili za osobní kontakt mezi učiteli a žáky ve škole. Podmínkou návratu 
bylo pravidelné testování žáků i zaměstnanců a používání ochranných pomůcek dle nařízení 
Vlády ČR. Cílem návratu dětí do vzdělávacích zařízení nebylo jen upevnit znalosti získané 
během distanční výuky, ale také se pokusit pomoci dětem vybudovat si znovu přátelské 
vztahy se svými vrstevníky, naučit je vzájemnému respektu a toleranci. Prostě je od virtuální 
komunikace vrátit zpět do reálného života. Proto jsme měsíc červen zasvětili tradičním 
školním výletům a různým exkurzím, kde se přátelství a respekt budují nejlépe. 
 
Zahrádka u školní družiny 

Do konce prázdnin bude dokončena rekonstrukce zahrádky po dokončení přístavby 
odborných učeben. Úpravy se budou týkat především travnatého povrchu a obnovení zeleně. 

Mgr. Lenka Popeláková, ředitelka školy 
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INFORMATIVNÍ SCHŮZKA PRO RODIČE 

Mateřská škola v Šaraticích oznamuje, že informativní schůzka pro školní rok 2021/22 

se bude konat ve čtvrtek 26. srpna v 16 hodin v budově MŠ Malá Amerika. 

Prosíme rodiče, aby přišli bez dětí.    

Školní rok bude zahájen ve středu 1. září 2021. 

     Věra Bugárová, ved. uč. MŠ 

 

CO POŘÁDÁ NAŠE KNIHOVNA… 

Milí čtenáři, pojďte se zúčastnit akcí a soutěží, které aktuálně probíhají nebo se 
chystají v knihovně, a které pořádáme také ve spolupráci s kulturním výborem: 

 
Léto s knihou  

Obecní knihovna Šaratice vyhlašuje soutěž Léto 
s knihou! Pošlete mi do konce srpna vaši fotku s 
knihou a já v září vylosuji jednoho výherce knižní 
odměny. 

Fotky můžete přidávat na facebook knihovny 
nebo posílat na mail knihovny až do 31. 8. 2021, 
třeba i s názvem toho, co čtete, ať se můžeme 
inspirovat! 

 

Čteme. Čteme? Čtěme!  

V knihovně je také stále ke zhlédnutí výstava Národní knihovny ČR, 

která zájemce seznamuje s dějinami čtení, jeho rozmanitými podobami a 

výzkumem. 

Do 31. 8. 2021, v otevírací době knihovny. 

 
Okolo Kuby 

Cestovatelská přednáška manželů Poulíkových o Kubě. Přijďte si poslechnout 
zajímavé vyprávění a podívat se na krásné fotografie této Perly Karibiku. 

V úterý 24. 8. 2021, ve 20.30, v areálu za obecním úřadem.  
 

Hrátky s pamětí  
Zábavné cvičení paměti s lektorkou České 

společnosti pro trénování paměti a mozkový jogging 
Zdeňkou Adlerovou. 

V úterý 14. 9. 2021, v 18.00, v obřadní síni OÚ. 
Vstup zdarma, s sebou vezměte psací potřeby 

a dobrou náladu. 
 

Těším se, že se potkáme buď na některé z akcí, nebo v knihovně vždy v úterý a čtvrtky 
17.30–20.30. 

Vaše knihovnice Katka 
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VÝZVA Z OBCE – SPRÁVCE HŘBITOVA 

Obec Šaratice přijme na dohodu o provedení práce (DPP) správce hřbitova. Rozsah prací 

min. 20 hodin/měsíc, náplň práce – údržba cest a zeleně šaratického hřbitova a přilehlých 

prostor. Pro bližší informace a platové podmínky navštivte kancelář OÚ Šaratice nebo 

kontaktujte starosty Karla Kaloudy na tel. 725 111 494 nebo na e-mail starosta@saratice.cz. 

 

 

 

SENIOŘI 55+ ŠARATICE 

Vážení spoluobčané, 
reagujeme na Obecní zpravodaj č. 3/2021, kde pan starosta vyjádřil své překvapení 

z dotazu, kdy konečně něco udělá pro seniory. Protože patříme již nějaký ten rok mezi 
seniory, rozhodly jsme se k tomu vyjádřit.  

Jak všichni víte, a je to opravdu těžko přehlédnutelné, v září loňského roku jsme 
slavnostně otevřeli klubovnu v domečku bývalé Pošty Šaratice, který máme zapůjčený od 
obce, a přebudovali jsme ho na zázemí klubu „Senioři 55+ Šaratice“. Máme 
zaregistrovaných 27 členů, pro které chceme vytvářet pestrý program. Akce budou 
samozřejmě přístupné i pro nečleny klubu, nejenom seniory. Měli jsme naše aktivity 
pěkně rozplánované na celý rok dopředu, bohužel vše, co bylo připravené, jsme museli 
zrušit a odložit z důvodů, které jsou všem dobře známé. S uvolněním jsme se opět vrhli 
s chutí do práce a připravujeme program na další období, začínáme hned po prázdninách 
– v září. Těšíme se na všechny zájemce! Každý jen trochu aktivní senior je srdečně vítán. 
Neexistují žádná omezení pro přijetí za člena, pokud spadáte do kategorie 55+. Nevíte, co 
se vlastně chystá a kdy? Stačí se jen podívat na vývěsku na dveřích klubovny, třeba když 
půjdete nakupovat, na poštu, k lékaři či do pojízdné prodejny anebo jen tak na procházku. 
Ve vývěsce vždy najdete informace k aktuální akci, které se můžete zúčastnit. Prázdninové 
měsíce jsou sice na akce obdobím klidu, ale již 9. 9. 2021 vyrážíme na výlet do krásného 
města plného památek se zámkem zapsaným na seznamu UNESCO – Litomyšle, kam vás 
– seniory – srdečně zveme. Bližší informace jsou uvedené v pozvánce.  

Přejeme všem krásné, klidné a hlavně zdravé letní měsíce a těšíme se s vámi na akcích 
klubu „Senioři 55+ Šaratice“.  

                                                                  Alena Hemalová a Lenka Střítecká 

 

SPOLEK SENIOŘI 55+ ŠARATICE VÁS ZVE 
      NA ZÁJEZD 9. 9. 2021 DO LITOMYŠLE. 

Odjezd autobusu je v 6.30 hod. od obecního úřadu. Předpokládaný 
návrat ve 20.00 hod. Cena zájezdu pro členy spolku je 400 Kč, pro 
nečleny 550 Kč. Cena zahrnuje dopravu autobusem, vstupné na zámek 
a do Portmonea a oběd. Zájemci se mohou hlásit a zároveň uhradit cenu 
zájezdu každý srpnový čtvrtek a první zářijový čtvrtek v klubovně 
Spolku (budova bývalé Pošty Šaratice) vždy od 18.00 do 19.30 hod. Bližší informace 
dostanete při úhradě ceny zájezdu nebo je najdete na vývěsce na dveřích klubovny. 

                                              Těšíme se na vás  
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KRÁLOVSTVÍ KOMETY JE OPĚT AKTIVNÍ 

Po roc ní  pr esta vce, ktera  byla zpu sobena, jak vs ichni ví te, 
mnohy mi opatr ení mi a nejen hokejova , ale i jina  sportovní  za polení  
jsme mohli sledovat jen na obrazovka ch televize, se situace natolik 
zleps ila, z e mu z eme ope t na stadion.    

Ale po por a dku. Be hem poslední ch me sí cu  se uda lo ne kolik 
zme n: 

Co se ty c e Kra lovství  Komety, tak si jiz  v za hlaví  c la nku mu z ete vs imnout nove ho loga.   
Vznikl novy  „B“ ty m Komety, ktery  ma  za u kol skloubit zkus enost a mla dí . Vz dyť v tomto 

ty mu, ktery  bude hra t 2. ligu, nastoupí  mimo jine  Jozef Kova c ik, Toma s  Malec, Kamil Brabenec 
c i Patrik Moskal. 

A jake  zme ny nastaly v sestave  „A“ ty mu? Zejme na na postu hlavní ho trene ra. Po 
L. Za branske m, ktery  se mimo jine  soustr edí  na postup vy stavby nove  multifunkc ní  haly (blí z e 
se o ní  zmí ní me v ne ktere m dals í m zpravodaji), ty m povede zkus eny  Jir í  Kalous, ktery  ma  za 
sebou mimo jine  angaz ma  ve Sparte , Tr inci, Liberci a naposledy v zahranic ní  KHL, kde dva 
roky tre noval Metallurg Magnitogorsk. Jir í  Kalous pr i pr í chodu do nove ho pu sobis te  r ekl: „Pro 
me  je Kometa znac ka, pros li v ní  u spe s ní  hra c i, Brno ma  skve lou historii, je to klub s velkou 
tradicí . Zkra tka je to organizace, ktera  kaz doroc ne  ma  ty nejvys s í  ambice. I z tohoto du vodu 
jsem se rozhodl, z e do te  spolupra ce pu jdu.“ 

Mnoho zme n nastalo i v hra c ske  sestave . Odes el branka r  K. Vejmelka a pr is el slovensky  
reprezentac ní  branka r  Matej Tomek. Z obrany odes li P. Trs ka, M. Barinka a P. Za morsky  a pr is li 
Marek D aloga nebo Vladimir Roth. U tok ma  take  mnohe  zme ny, odes li Da vid Bondra, Jakub 
Klepis , Vojte ch Ne mec a Peter Schneider a naopak u tok posí lí  Radovan Pavlí k, Andrej Kolla r 
s navra tilci Martinem Doc ekalem, Lubos em Horky m, Dalimilem Mikyskou, Alexandrem 
Malletem. Do sestavy na vs echny posty jsou zar azeni i mladí  nas i odchovanci. 
POZVÁNKA na přípravné zápasy „A“ i “B“ týmu: 
c t 12. 8. 2021 HC Kometa Brno – HC Ocela r i Tr inec  18:00 
c t 26. 8. 2021 HC Kometa Brno – HC Olomouc           18:00   
u t 31. 8. 2021 HC Kometa Brno – PSG Berani Zlí n      18:00             
st 11. 8. 2021  HC Kometa Brno „B“ – SK Havlí c ku v Brod 18:00 

u t 24. 8. 2021  HC Kometa Brno „B“ – HC Z ďa r n/Sa zavou 18:00 

pa  27. 8. 2021  HC Kometa Brno „B“ – SK Hodoní n     18:00 

u t 7. 9. 2021  HC Kometa Brno „B“ – Velke  Mezir í c í  18:00 

                                                                                          

Z KLUBU PRO DĚTI SLUNÍČKO 

Příští týden ve středu 11. 8. v 10 hodin se bude konat poslední z letních výletů po našem 
regionu v rámci Výletování. Podíváme se tentokrát  do hvězdárny a planetária ve Ždánicích, 
kde bude pro děti připravený hodinový program. Poté se přesuneme v případě pěkného 
počasí na místní koupaliště. Zájemci se prosím hlaste Haně Rozkopalové na e-mail 
hanka.janackova@email.cz, nebo na fb Hana Rozkopalová. 

V rámci nově vznikající vycházkové lokality za Kopečkem a z důvodu zlepšení místní 
biodiverzity se na vás obracím, zda byste měli zájem si doma s dětmi vyrobit jednoduchou 
budku pro ptáky. Návod i materiál obdržíte. Budky bychom poté společně rozmístili ve 
zmíněné lokalitě. Následující roky bychom pak společně vždy s ornitologem pořádali jednou 
do roka pozorování hnízdění ptáků. Zájemci o výrobu budek mě mohou kontaktovat na výše 
uvedeném kontaktu. 

Hana Rozkopalová   
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SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ ŠARATICE  
Protože v letošním roce oslavíme 130. výročí založení sboru, chtěli bychom připomenout 

okolnosti jeho vzniku.                                                                                                                                                   

Dne 30. 8. 1891 na ustanovující schůzi byl sepsán protokol o vzniku sboru a zvolen Josef 

Matula jako jeho první předseda.                                                                                                                                                       

Na začátku sbor čítal 30 členů, dnes 56. Za dobu svého působení prošel sbor mnohými 

změnami. Za vše snad umístění a vzhled budovy a samozřejmě technika.                                                                         

Původní budova zbrojnice stála v dnešní proluce mezi OÚ a domem Přerovských, později 

v 60. letech byla postavena hasička, jak ji známe dnes – na Náměstí. V posledních letech prošla 

budova nemalou proměnou. Z malé budovy s nevyhovujícím sociálním zázemím máme dnes 

prostornou budovu s krásným, novým zázemím.                                                                                                                  

Co se týče techniky, sbor začínal jak jinak než s koňkou (koňmi tažená stříkačka) a lidskou 

silou. Asi v roce 1936 byla pořízena stříkačka motorová, dále pak hasičské auto Praga, T805 

(kačena), Robur, Avie, VW Transporter, Renault a dnes nejnovější Fiat.                                                                                              

Přibližně v roce 1995 obnovujeme Ostatky ve svojí původní podobě s průvodem a zábavou. 

Pořádali jsme diskotéky.                                                                                                                         

Přenesme se do dnešní doby, kdy zajišťujeme bezpečnost při obecních akcích, 

spolupořádáme dětské dny, pořádáme denní i noční soutěž v požárním útoku, provádíme 

pravidelnou údržbu výstroje a výzbroje, pořádáme sběr kovového odpadu, celoročně 

elektroodpadu, když je třeba, pomůžeme vlastně s čímkoliv.                                                                                                                                   

Pokud okolnosti dovolí, pořádáme svatomartinskou retro zábavu.                                                       

Aktivně spolupracujeme s okolními sbory.          

Závěrem: původní název byl Dobrovolná hasičská jednota, přejmenovaný na Sbor požární 

ochrany a dnes Sbor dobrovolných hasičů.  
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K HASIČŮM MĚ PŘIVEDLI SPOLUŽÁCI V OSMI LETECH   

Když se v Šaraticích řekne „hasiči“, většině 
z nás se jistě vybaví mezi prvními pan Josef 
Drabálek starší, který je ve Sboru celý život 
velmi aktivní. Někteří další se mu snaží zdatně 
sekundovat… Jaké byly začátky jednoho 
z nejstarších členů SDH Šaratice? A jak se 
šaratičtí hasiči připravují na oslavy výročí 
založení sboru, které plánují na 4. září? 

Pane Drabálku, jak dlouho jste členem 
Sboru dobrovolných hasičů? A kdo Vás k tomu 
tenkrát přivedl? Byla to rodinná tradice, nebo 
jste byl první „vlaštovkou“? 

V Šaraticích jsem členem 53 roků, nejstarší 
nejsem, ale jeden ze starších členů SDH Šaratice 
ano. Přivedli mě k tomu spolužáci už na základní 
škole asi v osmi letech. Tenkrát ještě v Otnicích, 
odkud pocházím. A rodinná tradice určitě ne, byl 
jsem první, koho oslovila možnost pomáhat 
lidem. A taky mě lákaly soutěže, měli jsme tam s klukama bezvadnou partu. Když jsem se 
sem potom přestěhoval, bylo pro mě logické, že vstoupím do místního sboru, který byl 
založený koncem 19. století. Konkrétně 30. 8. 1891. 

Vzpomenete si na svoje začátky? Jak vlastně tenkrát činnost sboru vypadala? 

Moje začátky? Jeden velký pokus omyl. Se spolužáky jsme poskládali družstvo 
a vyrazili na pár soutěží po okolí. A byli jsme úspěšní, což nás samozřejmě motivovalo dál. 
Co se činnosti sboru týče, toho se moc nezměnilo, stále je stejná chuť pomáhat lidem, kteří 
to potřebují.  

Jak tenkrát vypadalo vybavení sboru? Vzpomenete si ještě na tehdejší výzbroj 
a výstroj? Dá se to srovnat s Vaší dnešní výbavou? 

Nebyla taková technika, ani takové vybavení, jako máme dnes. To bylo skromnější. 
Měli jsme např. obyčejné pracovní oblečení oproti dnešním třívrstvým zásahovým 
oblekům, helma byla prostě jen něco na vrchní části hlavy, žádný štít apod. Dnes je to část 
ustrojení, která vám obličej a vlastně celou hlavu skutečně chrání. Výstroj a výzbroj se 
samozřejmě absolutně srovnat nedá. Ať už jsou to obleky, boty, hadice, hasičské stříkačky 
nebo samotná auta. Pokrok a vývoj jde prostě dopředu i v této oblasti. 

Vy sám jste byl u zrodu obou soutěží v požárním sportu v Šaraticích, a to jak denní, 
která má u nás už více než dvacetiletou tradici, tak i té noční, které se zatím 
uskutečnilo 16 ročníků… Co předcházelo rozhodnutí pořádat tady soutěže? 

Co předcházelo? Prostě chuť členů SDH uspořádat soutěž pro ostatní sbory, jako to 
ony dělaly pro nás. Běhat a soutěžit. Začátky nejsou nikdy nic lehkého, ale myslím, že jsme 
se s tím statečně rvali a rveme dodnes. Nějaká výrazná myšlenka asi úplně nebyla. Tehdy 
se to bralo jako takové oplácení ostatním sborům. Přijeli jsme k nim a oni pak zase k nám. 
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Tak to teď hodně zlehčujete. Prvotní rozhodnutí určitě nebylo snadné a bylo 
potřeba zapojit celý sbor i celou rodinu. Při prvních ročnících jste taky prodávali 
občerstvení ještě u vás v průjezdu… 

No to ano, ale my tím žijeme všichni, celá rodina. Tereza (vnučka) byla členkou sboru 
už 3 měsíce po narození, byla tehdy nejmladší hasičkou na Vyškovsku.  

Činnost sboru ale pochopitelně není jen o soutěžích. Každý rok máte také 
námětová cvičení, kromě toho vyjíždíte i k opravdovým požárům a jiným pohromám. 
Letos jste například pomáhali v obcích zasažených tornádem…  

Námětové cvičení je každý rok pořádané jiným sborem. A je to vlastně taková příprava 
– nácvik na skutečnou událost.  

A ano, letos jsme se účastnili pomoci obcím zasažených tornádem. Je to snad nejhorší 
zásah, kterého se náš sbor účastnil. Při prvním výjezdu do zasažených obcí jsme jeli ve 
třech lidech a jeli jsme do Moravské Nové Vsi, kam jsme vezli plachty, lopaty, košťata, 
nějakou vodu a jídlo. V autě jsme pochopitelně měli další věci jako je elektrocentrála 
a další. Byli jsme přiděleni k rodinnému domu, kde jsme shazovali zbytky střechy 
a vyklízeli prostě všudypřítomný nepořádek. Náš druhý výjezd do postižených obcí byl 
hned následující den. Chlapi se domluvili a jelo se tentokrát v plně osazeném autě, tzn. 
devět členů SDH. Byli v Hodoníně, kde pomáhali likvidovat následky. Ať už shazovali 
stromy, které byli různě vyvrácené, nebo pomáhali vyklízet a uklízet to, co zbylo z budov. 
No, jestli se ptáš na dojmy? Naše oba zásahy se udály druhý a třetí den po tornádu, takže 
všudypřítomná hrůza, absolutní bezmoc, zoufalství. Vidět to z obrazovky bylo děsné, ale 
vidět to naživo nepopsatelné. Jeden příklad za všechny. Když jsme přijeli do Moravské 
Nové Vsi a viděli kostel bez střechy, na věži zničené hodiny se zastaveným časem úderu 
tornáda… Mrazí z toho v zádech a slzy se derou do očí. 

Pojďme tedy raději zase k něčemu veselejšímu… Letos Vás čeká oslava výročí 
130 let od založení sboru. Jak se připravujete na tuto událost? 

Příprava? Tak v první řadě doděláváme nedodělanou rekonstrukci hasičské budovy. 
Ať už jsou to maličkosti uvnitř nebo zvenčí budovy. Snažíme se, aby bylo prostředí 
hasičské zbrojnice funkční, ale zároveň pěkné a útulné. K příležitosti oslavy výročí jsme 
se jako sbor také rozhodli pořídit hasičský prapor, který jsme si mohli dovolit díky 
štědrosti našich občanů a sponzorů. Tímto bychom jim všem chtěli MOC PODĚKOVAT. 
Dále samozřejmě organizujeme samotný program, výrobu propagačních drobností, 
zajištění občerstvení a mnoho dalšího. 

Akce bude samozřejmě pro širokou veřejnost – na co se můžou návštěvníci těšit? 

Těšit se mohou na mši, svěcení praporu a nového auta. Pokud vše klapne, bude tu 
nějaká historická technika. Spřátelené sbory nám přivezou techniku moderní, kterou si 
budou lidé moci prohlédnout a určitě něco i vyzkoušet. Dále máme zajištěnou cimbálovou 
muziku, občerstvení a snad vyjde i nějaký ten mini jarmark, o který se snažíme. No a den 
bychom chtěli ukončit večerní zábavou na obecním dvoře.    

Josefa Drabálka st. pro čtenáře Obecního zpravodaje vyzpovídala Lucka Janíčková  
 

Odpovědná redaktorka: Lucka Janíčková. Své příspěvky a podněty můžete odevzdávat  
na OÚ nebo elektronicky na adrese zpravodajsaratice@seznam.cz. 

Vydává obec Šaratice jako občasník. Datum vydání 6. 8. 2021. 


